

ISI 收录期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《CAJ-CD 规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508
CN 51-1217/S

四川林业科技

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

第37卷
2016 4

ISSN 1003-5508



9 771003 550168

万方数据

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2016年 第37卷 第4期

目 次

· 研究报告 ·

- 岷江上游干旱半干旱河谷区生境分类研究——以杂谷脑河为例 廖清贵,陈俊华,谢天资,等(1)
老河沟自然保护区中山地段几种林分的乔木特征及碳储存 李德文,盛晓琼(8)

· 专题研究 ·

- 四川洪雅林场森林植被碳储量的空间分布特征研究 谢云,王洪荣,黄从德(14)
达州市通川区现代林业产业发展探讨 李超,杨长明,孟长来(19)
四川香椿人工林生物量与碳储量研究 王延茹,侯广维,彭培好,等(24)
城市森林与森林城市的概念与建设实践 范琼雯(28)
四川光雾山彩叶景观格局研究 曾豪,何方永,彭培好(34)
川西南山地区生态足迹和生态承载力动态变化分析 苏子友(39)
浅析四川发展森林康养产业的优势 吴晓青,朱雪娟(43)
光雾山彩叶林旅游生态系统服务功能价值评估 何方永(47)

· 调查研究 ·

- 四川神仙山自然保护区兽类资源调查 张惠,张宇,刘洋,等(52)
四川火龙沟省级自然保护区的种子植物区系研究 欧阳翔,李秀琴,李德文(57)
雅安市雨城区森林资源动态变化特征研究 陈星宇,鲁洋,魏鹏,等(61)
川西北壤塘县沙化土地植被调查报告 俞利群(65)
国家湿地公园生态监测指标体系及案例分析 吴瑶,孙治宇(69)

· 试验研究 ·

- 柳桉组培快繁技术体系研究 刘均利,刘海鹰,龙汉利,等(74)
两种处理方式对测量土壤重金属元素含量结果的影响 史洪洲,刘永安,汪扬媚,等(79)
秃杉育苗微量元素优化试验研究 苏俊武,孙志刚,刘云彩,等(84)
4种嫁接方法对核桃育苗成效的影响 金银春,朱学慧,陈善波,等(88)
农业成型秸秆制备空气净化用活性炭试验研究 徐明,莫开林,张正香,等(93)
光叶蕨孢子繁殖技术研究 陈洪连,余凌帆,文智猷,等(97)
岩桂枝叶最佳采收季节研究 杨学兵,莫开林,杨凌,等(100)
广安地区青花椒栽培技术研究初报 杨小兰,张菱(103)

· 专题讨论 ·

- 白龙江干旱河谷区域现状分析与展望 王飞,齐昊,陈国鹏,等(106)
中国现代城市绿地树种规划研究进展 康忠武,杨建华,刘柿良,等(110)
松潘县湿地资源现状及保护对策 李绍森,朱云东,谢大军(114)
眉山市百合科野生观赏植物资源调查及应用探讨 胡淑霞(119)
生态环境损害赔偿制度探讨 薛沛沛,周强,陈道静,等(121)
会理县集体林权流转现状、问题及对策 陶万金,任登均,吴雪仙(124)
荣县油茶产业发展与低产林改造现状及对策 汪崇宁,彭传海,黄雨建,等(127)

· 实用技术 ·

- 利用麻竹废弃物在麻竹林下套种竹荪技术 王玲,郑荣周,王晓斌,等(130)
青花椒繁殖与栽培技术要点 卿泉,冯桂英(133)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 130 * zh * p * ¥10.00 * 2200 * 32 * 2016-08

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 37 , No. 4 , 2016

Contents

Research Reports

- Research on habitat classification in arid and semi-arid valley areas of the upper reaches of the Minjiang River
——using the Zagunao River as an example LIAO Qing-gui, CHEN Jun-hua, XIE Tian-zi, et al. (1)
Arbor characteristics and carbon stock of some stands in Laohegou Nature Reserve in Pinwu County ... LI De-wei & SHENG Xiao-qiong(8)

Researches on Special Topics

- A study of Spatial distribution features of carbon stock in forest vegetation in Hoya Forest Farm in Sichuan XIE Yun, WANG Hong-rong & HUANG Cong-de(14)
Discussion on the industry development of modern forestry in Tongchuan region of Dazhou City LI Chao, YANG Chang-ming & MENG Chang-lai(19)
Research on the carbon storage and biomass of *Toona sinensis* plantations in Sichuan WANG Yan-ru, HOU Guang-wei, PENG Pei-hao, et al. (24)
Concepts of urban forest and forest city and their implementation practice FAN Qiong-wen(28)
Research on colorful leaf forest landscape in Mt. Guangwu of Sichuan ZENG Hao, HE Fang-yong & PENG Pei-hao(34)
Dynamics of ecological footprint and ecological capacity in mountain areas in southwest Sichuan SU Zi-you(39)
Analysis of the development of persons'recovery and recreation industry in forests in Sichuan WU Xiao-qing & ZHU Xue-juan(43)
Evaluation of tourism ecosystem service values of the color-leaf forest in the Guangwu Mountain HE Fang-yong(47)

Investigations

- A preliminary survey of mammal fauna in Sichuan Fairy Mountain Provincial Nature Reserve ZHANG Hui, ZHANG Yu, LIU Yang, et al. (52)
Floristic analysis of the seed plants in Huolonggou Nature Reserve OU Yang-xiang, LI Xiu-qing & LI De-wen(57)
A study of dynamic characteristics of forest resources in Yucheng District of Ya'an City CHEN Xing-yu, LU Yang, WEI Peng, et al. (61)
A report on the vegetation survey of desertified land in Rangtang County of northwest Sichuan YU Li-qun(65)
Ecological monitoring index system and case analysis of the National Wetland Park WU Yao & SUN Zhi-yu(69)

Experiments and Researches

- A study of tissue culture of *Eucalyptus saligna* LIU Jun-li, LIU Hai-ying, LONG Hai-li, et al. (74)
The influence of two digestion methods on measuring the content of heavy metal in soil SHI Hong-zhou, LIU Yong-an, WANG Yang-mei, et al. (79)
Optimal component ratio of trace elements for raising seedlings of *Taiwania flousiana* ... SU Jun-wu, SUN Zhi-gang, LIU Yun-cai, et al. (84)
The influence of four grafting methods of efficiency of walnut seedling raising JIN Yin-chun, ZHU Xue-hui, CHEN Shan-bo, et al. (88)
An experimental study of the preparation of activated carbon for air purification by the agricultural waste straw XU Ming, MO Kai-lin, ZHANG Zheng-xiang, et al. (93)
Propagation technique of *Cystothrygium chinese* spores CHEN Hong-lian, YU Lin-fan, WEN Zhi-you, et al. (97)
Researches on the best harvest season for the branches and leaves of *Cinnamomum petropilum* YANG Xui-bing, MO Kai-lin, YANG Ling, et al. (100)
A primary report on cultivation techniques of *Zanthoxylum armatum* in Guang'an YANG Xiao-lan & ZHANG Ling(103)

Monographs

- Analysis and prospect of the regional status of the dry river valley in the Bailong River WANG Fei, QI Hao, CHEN Guo-peng, et al. (106)
Advances in researches on tree species planning of the modern urban green land in China KANG Zhong-wu, YANG Jian-hua, LIU Shi-liang, et al. (110)
Resource status and conservation strategy of wetlands in Songpan County LI Shao-sen, ZHU Yun-dong & XIE Da-jun(114)
Investigation and use of ornamental plant resources of wild lily family in Meishan City HU Shu-xia(119)
Discussion on ecological environmental damage compensation system XUE Pei-pei, ZHOU Qiang, CHEN Dao-jing, et al. (121)
Analysis of the status quo, problems and countermeasures of the collective forest rights transfer in Huli County TAO Wan-jing, REI Deng-jun & WU Xue-xian(124)
The present situation and countermeasure of industry development and reforming of low-yield *Camellia oleifera* forest in Rongxian County WANG Chong-ning, PENG Chuan-hai, HUANG Yu-jian, et al. (127)

Practical Techatology

- The technology of intercropping the *Dictyophora* by using the *Dendrocalamus latiflorus* wastes under the *D. latiflorus* forest WANG Ling, ZHENG Rong-zhou, WANG Xiao-bin(130)
Propagation and cultivation technique of *Zanthoxylum armatum* QIN Quan & FENG Gui-ying(133)

《四川林业科技》第九届编辑委员会

名誉主编：尹伟伦（工程院院士）

主编：李荣伟

常务副主编：王莉

副主编：刘世荣 慕长龙 杨灌英 宫燕

编委：（按姓氏笔划为序）

王刚 龙汉利 石锐 毕慧泉（澳大利亚） 向成华 刘庆 刘广兵

刘波 刘兴良 刘应高 张江陵 张立（美国） 吴春艳 李国辉

李映平 杨佐忠 陈先林 罗辑 周立江 国锦林 郭洪英 赵晓云

费世民 曹昌楷 黎治福

美编：邓继成

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）

（1979年创刊）

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY
SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅

主办 四川省林学会

四川省林业科学研究院

主编 李荣伟

编辑 《四川林业科技》编辑部
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)

2016年第4期(总第171期)

出版 2016年8月

印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department

Sponsored by Sichuan Society of Forestry and Sichuan Academy of
Forestry

Editor in chief: LI Rong-wei

Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry
Science and Technology"
(18 Xinhui Xilu, Chengdu 610081, China)

No.4(Total No.171), 2016

Publishing Date: Aug., 2016

Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd., Chengdu, China

广告经营许可证号：5100004001007

<http://lxh.scly.gov.cn/scly>

联系电话: 13408042137

E-mail: scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价: 10.00元